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M-am gândit ce ar face Isus dacă ar reveni azi pe pământ. Ce ar fi El? Adventist,
baptist, penticostal, ortodox, catolic? Sau ne-ar spune: „Iubiți-vă cum vă iubesc eu
pe voi”? Cred că mai important decât toate discuțiile și disputele dintre culte e
acest „Iubiți-vă cum vă iubesc eu pe voi” și „imitatio christi”, ceea ce înseamnă
să-l imitam pe Isus în fapte.

Esența creștinismului este să putem vedea în chipul celuilalt, chipul lui Hristos,
care ni se revelează nu în discuții și dispute pe teme religioase ci în zâmbetul
orfanului care a primit în dar o jucărie, în privirea văduvei care a primit o floare,
în bucuria gesturilor simple de bunătate omenească.

După moarte, toți vom fi judecați, iar Isus nu te va întreba: Ai fost adventist,
baptist, penticostal, ortodox sau catolic? El te va întreba: Când mi-a fost foame
mi-ai dat să mănânc? Când mi-a fost sete mi-ai dat să beau? Când am fost în
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spital, bolnav, ai venit să mă vizitezi?

Trebuie să învățam să gândim nu în termenii diferenței etnice, rasiale, sociale,
culturale,  religioase,  ci  in  termenii  apartenenței,  pentru  că,  în  ciuda  tuturor
diferențelor, suntem toți copiii lui Dumnezeu.

Toți aveți dreptate, înseamnă creștinism. Numai noi avem dreptate, înseamnă
fanatism.

De ce ați mai ținut post dacă vă mâncați între voi? De ce mai mergi la biserică
dacă apoi muști din aproapele tău? De ce te mai rogi seara și dimineața dacă la
amiază îți canibalizezi fratele?

Există patru sintagme sau cuvinte care pot schimba lumea, dar oamenilor le este
greu să le  spună:  „Te rog!”,  „Iartă-mă!”,  „Mulțumesc!”  și  „Te iubesc!”.  Sunt
cuvintele magice care readuc armonia, liniștea și pacea acolo unde există doar
conflict, violentă și haos.

Pentru că spuneam că este important să-L imităm pe Isus, și eu m-am născut și
voi muri ortodox, ceea ce în traducere înseamnă drept în credință, și asta încerc
să fiu: drept în credință. Am fost și în biserici catolice, și ortodoxe și adventiste și
baptiste și penticostale și peste tot am fost bine primit și peste tot L-am simțit pe
Dumnezeu. Nu este treaba mea să judec ceea ce fac reprezentanții altor culte
religioase. “Nu judecați, ca să nu fiți judecați!”. Scopul vieții mele este să-L caut
pe Dumnezeu și mântuirea sufletului.

Creștinismul nu este o afacere de duminică! A fi creștin înseamnă a-l imita pe Isus
în fiecare zi prin fapte, până la sfârșitul vieții.

Vă doresc să învie în voi bucuria vieții, așa cum Hristos a înviat din morți: “Cu
moartea  pe  moarte  călcând”,  să  simțiți  în  inimile  voastre  prezența  vie  a  lui
Dumnezeu, Lumina care luminează-n întuneric și întunericul n-o poate întuneca!

Paul Boroș

 

 

 


